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„Duše člověka musí být čistá jako vyleštěné zrcadlo. Jestliže se dá do kovového
zrcadla rez, člověk v něm svou tvář nespatří. A stejně pronikne-li do člověka hřích,

nemůže takový hříšník uvidět Boha.“ 
(Z apologie „Kniha Autolykovi“ od svatého Theofila z Antiochie, biskupa)

Milí farníci, 
v letošním roce vycházejí Velikonoce a~ na konec měsíce dubna, do
kterého vstupujeme. Máme tedy stále dostatek �asu na vy�ištění
našeho zrcadla, nebo duchovního šatu �i snad svědomí, jde o to,
jakým zorným úhlem náš duchovní svět vnímáme. Obrazů je mnoho a
pro ka~dého je to jiný příměr, který pomáhá. 

Pojďme si připomenout, ~e při křtu jsme obdr~eli bílé roucho, které je
znamením důstojnosti kterou jsme přijali, kdy~ nás Bůh oblékl v Krista.
Naším úkolem je, abychom tuto důstojnost uchovali neporušenou
navěky. Vědomi si této důstojnosti, bychom k Bohu měli přistupovat
vedeni touhou vycházející z �istého srdce. Ne v~dy však srdce �isté
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oděvu, který si mů~eme vyprat jedině v krvi beránkově. 
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abychom Je~íše poprosili o odpuštění, stejně tak máme prosit i kdy~
přicházíme na mši svatou. On za nás prolil svou vlastní krev, on je ten
pravý a neposkvrněný beránek obětovaný za spásu světa, to Jeho oběť
je zpřítomňovaná při slavení eucharistie. }ít v Jeho přítomnosti je
touha po dokonalosti, touha po proměně našich ~ivotů, touha vytrvat
v dobrém a~ do konce a jednou se vě�ně radovat v NEBESKÉM
KRÁLOVSTVÍ. Proto vyu~ijme tento �as k dobré přípravě na přijetí
svátosti smíření, kdy se znovu navrátíme do křestní milosti, abychom s
�istým srdcem mohli obnovit o Velké noci naše křestní závazky, tedy
věrnost Bohu. CHCI BÝT ISTÝ, ať zní tyto dny v našem nitru. Nechť
všichni za~ijete velkou radost z odpuštění. 

Na cestu k usmíření vám ze srdce ~ehnám, P. Timotej

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Nejnovější Poselství z Medžugorje, 18. března 2025 - výroční zjevení Mirjaně D.Soldo
„Drahé děti, mateřskou láskou vás prosím: dejte mi své sepnuté ruce, dejte mi svá srdce
očištěná ve zpovědi a já vás povedu ke svému Synu. Protože, děti moje, jedině můj Syn
může svým světlem osvítit temnotu, jenom On může svým slovem odstranit utrpení. Proto
se nebojte kráčet se mnou, protože já vás vedu ke svému Synu, ke spasení. Děkuji vám. “

https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/


PZednášejícím byl jáhen nymburské farnosti JiZí Dy�ka. S otázkou, jak
pZirozeně oslovit druhé a jak šíZit radostnou zvěst evangelia, aniž by se
�lověk někomu vnucoval proti jeho vůli, měl pZes své mládí zjevně rozsáhlé
zkušenosti. Vycházel z teze, že každý kZesťan je sou�asně u�edníkem a
misionáZem. Jako u�edník se pZi poznávání Písma cítí asi skoro každý, jen
někdo ale dovede potla�it ostych �i obavy a skute�ně sdílet svou zkušenost
víry směrem ven.

PZednáška pZilákala po�etné publikum, zájem evangelizovat tedy v našich
farnostech nechybí. Kudy ale do toho? JiZí Dy�ka vyprávěl o vlastních zážitcích
spojených se šíZením víry. O individuální evangelizaci ve vlaku nebo u holi�e,
kde �asto sta�í pár slov, aby se �lověku otevZelo srdce �lověka sedícího na
sousední židli.

Evangelizace: dělba práce mezi člověkem a Bohem

Jako kdybych nosila na čele namalovaný kříž – tak si někdy připadám mezi tou
částí svých přátel a známých, která nevěří v Boha. Obracejí se na mě s otázkami a
dostávám se do mnoha živých diskusí, ve kterých musím svou víru obhájit a
vysvětlit, co mi do života přináší. Proto jsem s radostí přivítala přednášku na téma
„Jak oslovit aneb Evangelizace“, která se v úterý 11. března 2025 večer uskutečnila
ve farním komunitním centru v Radotíně.

O organizovaných evangeliza�ních akcích nymburské farnosti, pZi nichž
dobrovolníci zvou náhodné kolemjdoucí do kostela, a pokud vidí zájem,
nabídnou i nějakou formu modlitby nebo duchovní podpory. HovoZil o
ne�ekaných proměnách, které na vlastní o�i viděl. „Někdy se modlíme k
Bohu, aby ur�itému �lověku pomohl. Uvědomme si, že odpovědí na naše
modlitby jsme �asto my sami,“ Zekl.

PZipomněl známé podobenství o rozséva�i. ást semen vždy padne na skálu.
„My tu ale nejsme od toho, abychom zkoumali kvalitu půdy,“ upozornil lektor
s tím, že když budeme bohatě sít všude, �ást semen se jistě ujme. „Bůh
miluje proces,“ uvedl. Nejsme zodpovědní za výsledek, sta�í nabídnout Bohu
sám sebe jako evangeliza�ní prostZedek. O zbytek se postará Duch svatý.
Když dokážeme nabídnout Bohu své ruce a své srdce, on se postará o
vytvoZení pZíležitostí k oslovení druhých a o nalezení správných slov.

Zkusila jsem to. Nabídla jsem své ruce a srdce. A hned druhý den jsem se, ani
nevím jak, z rozhovoru o bagrování zarostlého pozemku úplně samozZejmě
pZenesla do půlhodinového upZímného povídání o víZe s �lověkem, u kterého
bych to ne�ekala.

Na základě pZednášky zaznamenala
Martina YehoZová 
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Milí farníci,

v sobotu 15.3. se vydala nabe 8 �lenná skupinka na Pouť Prahou za národ,
kterou pořádaly Mariny sestry a schönstattké hnutí v Praze. 

Za�ali jsme ve Svatovítské kapli mbí svatou za náb národ s možností získat
jubilejní odpustky. Nevím, jak se mohlo do malé kaple vměstnat skoro 70 lidí
z celých ech, ale každý si nabel své místo. Za doprovodu harmonia Zuzky
Procházkové jsme zazpívali žalm a mně se splnil sen, že jsem přednesla �tení
ve Svatém Vítu. Komu se to pobtěstí? Ve Svatováclavské kapli, nádherně
zdobené , zazněl z nabich úst Svatováclavský chorál. To je zážitek na celý
život, kdy si �lověk spojí víru k Bohu i k vlasti. 

Dále nám bylo umožněno trochu si odpo�inout přímo v Arcibiskupském
paláci. To také není umožněno každému, ale sestra Alžběta a Bernadetta to
domluvily a díky jim jsme mohli na�erpat síly na dalbí pouť v historických
prostorách.

Ovbem dalbí zastavení s výhledem na Pražský hrad a panorama Prahy za
zpěvu nabí hymny a modlitby Matko a Královno Třikrát podivuhodná, byl pro
mě a celou nabi skupinku jistě ten nejmocnějbí. Tam jsem si opět uvědomila
krásu Prahy, radost z toho v jaké zemi a podmínkách žiji a jaké spole�enství
mě obklopuje.

Dále jsme se s modlitbou zastavili u Pražského Jezulátka, Kostela Maltézských
rytířů, přes Karlův most dobli ke kostelu Nejsvětějbího Salvátora.

Pouť za národ jsme ukon�ili u Mariánského sloupu s modlitbou Bože, stojíme
před sloupem tvé Dcery, Matky tvého Syna a Matky nabí - ve středu nabí
země, kterou tolik milujeme.

Tato pouť ale neskon�ila, bude stále doznívat v nabich srdcích a modlitbách.
V příbtím roce se s radostí a láskou jistě vydáme znovu.

 Zuzka aindelářová a poutníci
foto: archiv autorky
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Ministrantské přespávání

Pod vedením Honzy Beneše a samozZejmě otce Timoteje, za pZispění Filipa
YehoZe probíhá letos na faZe v Radotíně již druhý ro�ník pravidelných setkání
ministrantů. Setkání se konají zhruba jednou za měsíc a půl. Na schůzkách se
věnujeme pZedevším liturgii: významu a posloupnosti jednotlivých �ástí mše,
a to jak teoreticky, tak prakticky. Hodně �asu jsme věnovali Misálu, který dělá
svou složitostí klukům největší problémy. Jsme rádi, když se k nám ob�as
pZipojí i ministranti z ernošic.

Protože nám na pravidelných setkáních nezbývá moc �asu na hry a další
zábavu, rozhodli jsme se uspoZádat jednou delší setkání i s pZespáním na
faZe. Toto setkání proběhlo 8. 3. pZed 1. postní nedělí pod vedením Honzy a
Filipa.

Protože jsme měli o dost více �asu než obvykle, mohli si kluci v kostele
vyzkoušet bez stresu různé �innosti pZi mši. Doufáme, že to chlapcům dodá
odvahy, aby se i během mší pustili do složitějších věcí. Vše si budeme moci
zkusit o nadcházejících Velikonocích.

Krom toho jsme stihli, jak nazna�il Kryštof, i pohybové a vědomostní hry s
kZesťanskou tématikou a �ást filmu o patronu mládeže Filipu Nerim s
tematickým názvem Nezlobte, když nemusíte.

Vzhledem k ohlasům si akci moc rádi zopakujeme a věZíme, že se již bude
moci pZipojit jak otec Timotej, tak i někteZí �ernoši�tí kolegové. Na půdě je
místa dost!

Filip YehoZ

Setkání exkluzivně pro farní zpravodaj zhodnotil jeho ú�astník Kryštof Starý:

„Nejdříve jsme šli do kostela, kde jsme si procvičovali, jak se zachází s kadidlem,
jak správně číst přímluvy a jak se zvoní, když se používá kadidlo. Poté jsme se
přemístili na faru. Hráli jsme zábavnou hru, při které jsme hádali biblické postavy.
Pak jsme hledali lístečky, na kterých byla napsaná část mše. Měli jsme je seřadit
pod sebe tak, jak jdou po sobě. Při další části hry jsme měli vyřadit to co není u
slavnosti. Poté jsme se šli koukat na film. Moc mě to bavilo a užil jsem si to.“

Z dění na faře - ošatky s Petrem 
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Adorační stráž 
od mše sv. na památku <Poslední večeře Páně= 

po vigilii ze slavnosti <Zmrtvýchvstání Páně=.

Radotín i Černošice - možnost zapsat se do rozpisů v kostelích

Přespání na faře pro děti a mládež s noční adorací
Zelený  čtvrtek 19 hod. až Velký pátek 9 hod.

Přihlášení sms u P. Timoteje, tel. 737 515 491

Díky spolupráci Městské části Praha 16 a Ski a Bike Centrum Radotín získal
kostel slavnostní osvětlení a moderní LED podobu.

Barevná světla jsou vidět ze strany od radnice.

Nové osvětlení kostela v Radotíně

https://www.facebook.com/kola.radotin?__cft__[0]=AZULj7zqcjM4C4dCOUGmQ73yha7gFyIg4fBaRSFjwqDheNY6NlUR0qaTyHCdjh9MY4ZqkPbNI4cP-oUZRmhbdmQKUfWpGlNBr-cUINOB-touVLU-4_dZOpvbHW0uATX5vhfPexOumrHfAp-pCTwDfJUYWylnBnmpjcSU41Yc2JfkhH712eElgn7uzTOBtcnuR58&__tn__=R-R
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Nové osvětlení kostela v Radotíně
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Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je do pondělí 21.04., zpravodaj vyjde 26.04.2025

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: R.D. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

Pozvání k adoraci (nejen) v postní době

Adorace je jedine�ným okamžikem, kdy můžeme v tichu a pokoji setrvat
před Nejsvětější svátostí, naslouchat Božímu hlasu a předkládat Mu naše
radosti, starosti i prosby, nebo <jen= nabídnout své srdce. Je to �as, kdy
můžeme na�erpat novou sílu, naději a pokoj do našich životů.

Přijměme Jeho pozvání a přicházejme prožít spole�ně tento posvátný �as.
Přítomnost a modlitby jsou důležité nejen pro nás samotné, ale i pro celou
naši farnost a pro všechny, za které se modlíme. 

Ú�astí na adoraci také dostáváme zvláštní  jedine�né milosti: <Ve světle mé
eucharistické Tváře se v duších dějí velké věci. Stačí předstoupit přede mě a
světlo mého obličeje, zahalené ve svátosti mé lásky, ihned začne působit ve tvé
duši.= (Benediktin, In sinu Jesu, 2018, str. 57)

Požehnaný zbytek  postní doby.
Irena Zálešáková

Pravidelné adorace:

středa - ernošice, po mši sv. do 19,30 hod.
čtvrtek - Radotín, od 18,00 do 19,30 hod.
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Pochod pro ~ivot

V našem katolickém prostředí některé věci vnímáme jako samozřejmost. V
reálu denního koloběhu života, především v rodinách s dětmi a v kontaktu s
dalšími rodinami z jinak laděných kruhů, se setkáváme s velmi odlišnými
názory v otázkách umělých potratů. Také slýcháváme o všemožných
důvodech, kterými jsou umělé potraty odůvodňované i v katolických kruzích.

Velmi si vážím toho, že ob�as mezi nás na nedělní bohoslužbu několikrát
zavítal bohoslovec David, jehož otec vyrůstal v dětském věku v �ernošickém
spole�enství. Jeho otec s manželkou věnuje dlouhodobě obrovské úsilí práci v
Hnutí pro život. Nám jde taky o život, v obecném smyslu. Sou�asná generace
je závislá na generaci budoucí, náš národ bude takový, jaké děti vychováme.

 Ale k tomu jsou potřeba děti. Děti v rodinách. V rodinách ozářených milostmi
Božími se dá najít smysl života. A�koli se na první pohled v našich farních
spole�enstvích zdá, že porodnost není tak tragická, s�ítání ukazují spíše opak.
Sta�í, když se podíváme na malý výsek celé spole�nosti, jak to je v našich
katolických farnostech. S�ítání ú�asti na nedělních bohoslužbách z roku 2024
například v ernošicích vykazuje proti minulému desetiletí pokles nejmladší
generace na polovinu, o ostatních vesnicích nemluvě (jen v Radotíně je to
naopak: po�et dětí do 10 let stoupl na dvojnásobek oproti roku 2009).
Celostátní statistiky narozených dětí rapidně klesají pod naše představitelné
hodnoty.

Jsou možnosti, jak podpořit osobně nebo v obecné rovině celostátní
porodnost a existenci rodin. Například „Hnutí pro ~ivot“ letos opět pořádá
POCHOD PRO }IVOT v Praze v sobotu 26.dubna 2025. Program za�íná mší
sv. v 11 hodin za těhotné ženy a jejich nenarozené děti, ve Svatovítské
katedrále. Poté se koná happening na hrad�anském náměstí s programem
pro malé i velké ú�astníky. Sou�ástí programu je uspořádání �eského
rekordu nejdelšího řetězu z papírových miminek s předáním prezidentské
kanceláři na Pražském hradě. Následuje po 14. hodině pochod pro život z
Hrad�anského náměstí centrem Prahy na Václavské náměstí.

Pozor: přístup na mši sv. je možný pouze po předem přihlášené (z
bezpe�nostních důvodů). Pro tyto přihlášené bude připraveno také
ob�erstvení. Přihlášení na www.pochodprozivot.cz

Hubert Poul, akolyta
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Milí farníci,
během celého postního období budou připraveny k rozebrání malé papírové
kasi�ky. Do nich můžeme odkládat peníze, které ušetříme tím, že si něco
odřekneme.

Každý si může vybrat, jakou formu odříkaní si zvolí a kolik do kasi�ky přispěje.
Na konci postu přineste, prosím, kasi�ky zpět do kostelů.
Vybrané peníze z kasi�ek věnujeme našim milým sestři�kám.
Děkujeme!

Za Farní charitu Jana ierna

Postní kasička

Již několik let se snažím podporovat projekt „Postní almužna“ v rámci
setkávání dětí při hodinách náboženství. Myslím, že je velmi dobré vést děti k
solidaritě s ostatními. Tato forma, kdy si děti samy odřeknou nějaký „požitek“
a prostředky věnují někomu potřebnému, je dobrá v tom, že dítě svým
při�iněním dle svých možností pomůže někomu, kdo na tom není tak dobře
jako ono samé.

V dnešní době žije většina dětí v dostatku všeho. Na co si pomyslí, dostane.
Někdy ještě dříve, než si věc přeje…. Dětem tak bereme touhu – toužit po
ně�em, co nedostanu hned, nebo to nedostanu třeba vůbec - a také i s tím se
musí dítě nau�it se vyrovnat. I k tomu je dobrá postní kasi�ka – kdy si dítě
uvědomí, že jsou na světě potřební lidé, kterým je třeba pomoci. To, že
blahobyt není samozřejmá věc a že pomáhat si navzájem je normální a
dobré. Nehledě na to, že cvi�ení vůle a odříkání je pro život velmi užite�né. 

Aby z dětí nevyrůstaly sobci, kteří myslí jen na své zájmy. A v neposlední
řadě, aby zakusily, jak je krásné udělat někomu radost i za cenu sebezáporu.

Lída Martínková
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Ohlášky farnosti

V týdnu od 29. 03. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Endersovy; Radotín – Novákovy (ul. Na Benátkách); ernobice – Rybi�kovy
V týdnu od 05. 04. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Dvořákovy; Radotín – Bekovy; ernobice – apundovy
V týdnu od 12. 04. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Chasákovy; Radotín – Baxovy; ernobice – Rozto�ilovy
V týdnu od 19. 04. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Hladíkovy; Radotín – aedivých; ernobice – P. Timoteje
V týdnu od 26. 04. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Flekalovy; Radotín – Hajnovi�ovy; ernobice – Chalupeckých
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Farní zpravodaj
�íslo 4/2025

 29. 03. 2025

„Duše člověka musí být čistá jako vyleštěné zrcadlo. Jestliže se dá do kovového
zrcadla rez, člověk v něm svou tvář nespatří. A stejně pronikne-li do člověka hřích,

nemůže takový hříšník uvidět Boha.“ 
(Z apologie „Kniha Autolykovi“ od svatého Theofila z Antiochie, biskupa)

Milí farníci, 
v letošním roce vycházejí Velikonoce a~ na konec měsíce dubna, do
kterého vstupujeme. Máme tedy stále dostatek �asu na vy�ištění
našeho zrcadla, nebo duchovního šatu �i snad svědomí, jde o to,
jakým zorným úhlem náš duchovní svět vnímáme. Obrazů je mnoho a
pro ka~dého je to jiný příměr, který pomáhá. 

Pojďme si připomenout, ~e při křtu jsme obdr~eli bílé roucho, které je
znamením důstojnosti kterou jsme přijali, kdy~ nás Bůh oblékl v Krista.
Naším úkolem je, abychom tuto důstojnost uchovali neporušenou
navěky. Vědomi si této důstojnosti, bychom k Bohu měli přistupovat
vedeni touhou vycházející z �istého srdce. Ne v~dy však srdce �isté
máme, ale Bo~í láska nám všem vychází vstříc a nabízí odpuštění
hříchů, které způsobují ne�istotu naší duše, tedy onoho duchovního
oděvu, který si mů~eme vyprat jedině v krvi beránkově. 

Pod moc této krve vstupujeme, kdy~ přicházíme ke svátosti smíření,
abychom Je~íše poprosili o odpuštění, stejně tak máme prosit i kdy~
přicházíme na mši svatou. On za nás prolil svou vlastní krev, on je ten
pravý a neposkvrněný beránek obětovaný za spásu světa, to Jeho oběť
je zpřítomňovaná při slavení eucharistie. }ít v Jeho přítomnosti je
touha po dokonalosti, touha po proměně našich ~ivotů, touha vytrvat
v dobrém a~ do konce a jednou se vě�ně radovat v NEBESKÉM
KRÁLOVSTVÍ. Proto vyu~ijme tento �as k dobré přípravě na přijetí
svátosti smíření, kdy se znovu navrátíme do křestní milosti, abychom s
�istým srdcem mohli obnovit o Velké noci naše křestní závazky, tedy
věrnost Bohu. CHCI BÝT ISTÝ, ať zní tyto dny v našem nitru. Nechť
všichni za~ijete velkou radost z odpuštění. 

Na cestu k usmíření vám ze srdce ~ehnám, P. Timotej

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Nejnovější Poselství z Medžugorje, 18. března 2025 - výroční zjevení Mirjaně D.Soldo
„Drahé děti, mateřskou láskou vás prosím: dejte mi své sepnuté ruce, dejte mi svá srdce
očištěná ve zpovědi a já vás povedu ke svému Synu. Protože, děti moje, jedině můj Syn
může svým světlem osvítit temnotu, jenom On může svým slovem odstranit utrpení. Proto
se nebojte kráčet se mnou, protože já vás vedu ke svému Synu, ke spasení. Děkuji vám. “

https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/
https://www.medjugorje.ws/cs/messages/250318a/

